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B & W d.d.: 08-09-2020 
  
Besloten wordt: 

1 De beantwoording van de vragen ex art 46 RvO van de fracties Groen Links en Deventer Belang vast te 
stellen;  

2 de beantwoording aan te bieden aan de raad; 

3 de nota en het besluit openbaar te maken. 

  

Financiële aspecten: 

Financiële gevolgen voor de gemeente? Nee 

Begrotingswijziging Nee 

  

Voorstel openbaarmaking conform Wet Openbaarheid Bestuur (Wob) 

[ ] De nota en het besluit openbaar te maken 

[ ] De nota en het besluit openbaar te maken vergezeld van bijgaand persbericht 

[ ] De nota en het besluit openbaar te maken nadat  

   

[ ] De nota en het besluit openbaar te maken, behalve…  

   

[ ] Het besluit openbaar te maken, maar niet de nota, gelet op artikel: 

   

[ ] De nota en het besluit niet openbaar te maken, gelet op artikel: 

   

  

 Kennisgeving/ Bekendmaking Awb 

Kennisgeving (publicatie) conform Awb Nee 

Bekendmaking conform Awb  Nee 

  



 
ADVIESRADEN: 

Moet een van de adviesraden gehoord worden of op de hoogte gesteld? Nee 

  

Toelichting 

Inleiding 

Per brief van 1 augustus 2020 hebben Tjeerd van der Meulen  (GL) en Bert Kleine Schaars (DB) uw college een 
aantal schriftelijke vragen ex art 46 RvO gesteld over energiebesparing bij bedrijven. 

Bijgaand treft u de beantwoording aan. 

  
Beoogd resultaat 

  
Kader 

  
Argumenten voor en tegen 

  
Extern draagvlak (partners) 

  
Financiële consequenties 

  
Aanpak/uitvoering 

 



             
Gemeente Deventer 
t.a.v. College van B&W 
Postbus 5000  
7400 GC Deventer 
 
 
Betreft:  Schriftelijke vragen over Energiebesparing bij bedrijven 
 
 
                                                                                                                               Deventer, 1 augustus 2020 
 
Geacht college, 
Binnen de gemeenteraad zijn er zeer verschillende inzichten over de wijze waarop, wanneer en hoe Deventer zijn 
duurzame energie-doelstellingen moet behalen. Behalve verschillen van inzicht bestaat er eensgezindheid over het 
gegeven dat het besparen van energie van groot van belang is, zowel bij huishoudens, bedrijven als de gemeente 
zelf. Immers: enkele megawatt energie die niet nodig is voor verbruik, hoeft ook niet (duurzaam) te worden opgewekt. 
In het Energieplan staat over het aandeel van het energieverbruik door bedrijven het volgende: "In Deventer vindt 
36% van het energieverbruik plaats bij bedrijven. Dit betreft zowel energie voor productie als energie voor verwarming 
van gebouwen. In het rapport van de Rekenkamercommissie wordt geadviseerd om meer focus te leggen op het 
energiegebruik bij bedrijven." Er zijn in 2019 meerdere moties aangenomen om de focus te leggen op 
energiebesparing bij bedrijven1. Het treffen van energiebesparende maatregelen met een terugverdientijd van vijf jaar 
of minder is verplicht. Daadwerkelijk handhaven van deze wetgeving is belangrijk; het opstellen van alleen een 
handhavingsplan zegt namelijk niet dat er daadwerkelijk wat gebeurd. Het kabinet heeft – mede in het licht van de 
Urgenda-klimaatuitspraak- in december 2019 financiële middelen ter beschikking gesteld voor de intensivering van de 
uitvoering2. 
 
Per raadsmededeling van 28 november 2019 heeft u de raad geïnformeerd over de uitvoering van het energietoezicht 
in de gemeente Deventer. Bij de raadsmededeling is het projectplan Energie en Duurzaamheid van de 
Omgevingsdienst IJsselland gevoegd waarin staat dat 5% van de energierelevante bedrijven in Deventer in 2020 
extra zal worden gecontroleerd. Dit plan kwam beschikbaar voordat er vanuit het rijk extra middelen ter beschikking 
zijn gesteld. 
 

1. Hoeveel bedrijven zijn er in Deventer in de jaren 2019 en 2020 (tot nu toe) gecontroleerd wat waren de 
resultaten? 

2. Hoeveel overtredingen zijn vastgesteld  en zijn er naar aanleiding van de overtredingen sancties opgelegd 
en/of hercontroles uitgevoerd? Wat zijn daarvan de resulaten? 

3. Was/is COVID-19 crisis een belemmering voor fysieke controles? Zoja, hoe zijn/worden de controles 
uitgevoerd? Is er bijvoorbeeld als alternatief ook op afstand gecontroleerd (bijv. opvragen certificaten, 
energieboekhouding e.d.) 

 
In verband met de Urgenda-uitspraak heeft het Ministerie van Economische Zaken en Klimaat zoals gezegd financiële 
middelen ter beschikking gesteld voor een versterkte uitvoering van het energietoezicht (december 2019).  

4. Wat heeft Deventer gedaan met de extra middelen uit de regeling "Versterkte uitvoering energiebesparings- 
en informatieplicht" (1e fase)? Tot hoeveel extra controles leidt dit t.a.v. de 5% van het bedrijvenbestand? 

 
In de brief van 24 april 2020 aan de TK heeft de Minister EZK  laten weten dat de ondersteuning voor bedrijven om te 
voldoen aan de energiebesparingsverplichting verder wordt geïntensiveerd, waarbij in de uitvoering rekening wordt 
gehouden met het effect van de Coronacrisis op deze bedrijven (tweede tranche).  

5. Heeft de Omgevingsdienst/Deventer een aanvraag ingediend of gaat deze indienen? Welke positieve effecten 
kan extra energietoezicht hebben op de te realiseren inspanningen in Deventer? 

 
1 De laatste motie dateert van 6 november 2019:  https://deventer.raadsinformatie.nl/document/8166297/2/2019-11-
13_Motie_4_4_DB_-_Handhaving_energiebesparingsverplichting_AANGENOMEN 

 
2 https://www.infomil.nl/onderwerpen/duurzaamheid-energie/energiebesparing/versterkte-uitvoering-energiebesparings/ 

 

https://deventer.raadsinformatie.nl/document/8166297/2/2019-11-13_Motie_4_4_DB_-_Handhaving_energiebesparingsverplichting_AANGENOMEN
https://deventer.raadsinformatie.nl/document/8166297/2/2019-11-13_Motie_4_4_DB_-_Handhaving_energiebesparingsverplichting_AANGENOMEN
https://www.infomil.nl/onderwerpen/duurzaamheid-energie/energiebesparing/versterkte-uitvoering-energiebesparings/


             
6. Is er op basis van alle inspanningen van bedrijven aan te geven hoeveel energie er is bespaard ten opzichte 

van het referentiejaar dat in het Energieplan wordt aangehouden? 
 
Urgenda heeft een 54-puntenplan opgesteld met tal van maatregelen ("quick wins") om uit het oogpunt van besparing 
een bijdrage te leveren aan de CO2-reductiedoelstelling (25% in 2020) 3. 
 
7. Hieronder staan een aantal maatregelen die op korte termijn kunnen leiden tot CO2-besparing bij bedrijven en 
overheid. Kunt u per maatregel aangeven of en zoja, op welke wijze deze aandacht hebben bij het energietoezicht en 
bij het gemeentelijke beleid (uiteraard voor zover binnen de mogelijkheden van de gemeentelijke overheid vallend)? 
Indien een maatregel nog geen aandacht heeft : kan worden aangegeven hoe dit bij de omgevingsdienst of in de 
eigen gemeentelijke dienst aandacht kan krijgen?  
   
7a. 004 Energie besparen in zorginstellingen. De gemeentelijke overheid kan zorginstellingen stimuleren om te doen 
aan de "Energiestrijd" (een soort competitie tussen zorginstellingen) of hen een voucher te geven om een expert een 
dag door een zorginstelling te laten lopen en alle simpele maatregelen te laten nemen die zonder veel geld en energie 
genomen kunnen worden. Dit kan volgens Urgenda leiden tot 10-15% besparing in een winterseizoen.  
7b. 005 Energie besparen door uitzetten werkverlichting. Winkels en kantoren laten nog steeds te vaak onnodig veel 
lichten branden na werktijd en in het weekend. Dit kan onder de aandacht worden gebracht bij handhavings- of 
voorlichtingsacties maar geldt natuurlijk ook voor de gemeentelijke gebouwen en faciliteiten.   
7c. 008 Koppel aanbestedingen aan energiebesparingsplicht. Bedrijven en instellingen die voldoen aan de wettelijke 
energiebesparingsplicht zouden beloond kunnen worden met opdrachten uit de overheid of anderszins als "koploper" 
in het zonnetje worden gezet. 
7d. 013 Actieplan elektromotoren. Electromotoren verbruiken bijna 70% van de industriele elektriciteit en er zijn forse 
besparingen mogelijk door betere motoren, beter inregelen, frequentieregelingen e.d. Dit kan in de "green deals" met 
bedrijven aan de orde komen.   
7e., 020 Zonnepanelen op overheidsgebouwen. Een overheid die de energietransitie serieus neemt en zelfs aan wil 
jagen, kan zelf besluiten om alle geschikte daken vol te leggen met zonnepanelen. Welk potentieel heeft de gemeente 
Deventer? Ps: dit geldt natuurlijk ook voor geluidwallen binnen de gemeentegrenzen, bijv. ter hoogte van de A1 
Colmschate. 
7f. 024 Ledverlichting bij bedrijven en kassen. Er is in de TK een motie aangenomen die LED-verlichting  in bedrijven 
gaat verplichten en de overheid de opdracht geeft om zelf het goede voorbeeld te geven. Wordt dit bij de handhaving 
reeds gecontroleerd of hoe worden bedrijven voorgelicht ?  
7g. 046 Doe de deur dicht. Open winkeldeuren in de winter verliezen enorm veel energie. Gemeenten hebben zelf de 
mogelijkheid om winkeliers te vragen (of dwingen) om de deuren dicht te houden. Ook veel andere bedrijven hebben 
de deur open terwijl met luchtgordijnen energie kan worden bespaard.     
7h. Deze lijst is niet limitatief bedoeld. In hoeverre heeft het college andere extra maatregelen naar aanleiding van het 
puntenplan overwogen?    
 
8. In het Energieplan staat dat de gemeente Deventer in het tweede kwartaal 2020 een convenant gaat afsluiten 
met de grootste energieverbruikers in Deventer.  Zonder op de rapportage aan de raad vooruit te lopen: op welke 
wijze worden de resultaten van de handhaving op de energiebesparing daarbij betrokken? Wanneer wordt de raad 
geïnformeerd over het afsluiten van dit convenant? 
 
 
 
Namens de fracties van GroenLinks en DeventerBelang, 
Tjeerd van der Meulen en Bert Kleine Schaars  

 
3 https://www.urgenda.nl/themas/klimaat-en-energie/40-puntenplan/ 
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2020-001395  8 september 2020 
kenmerk  uw referentie  datum 
     
M.C. Eggel Schriftelijke vragen ex art 46 RvO  
contactpersoon  onderwerp   
 
Geachte heren Van der Meulen en Kleine Schaars, 
 
In uw brief van 1 augustus jl. hebt u ons college schriftelijke vragen ex art 46 RvO gesteld over 
energiebesparing bij bedrijven. Ons antwoord is als volgt. 
 
Vraag 1 en 2:  

- Hoeveel bedrijven zijn er in Deventer in de jaren 2019 en 2020 (tot nu toe) gecontroleerd wat waren de 
resultaten?  

- Hoeveel overtredingen zijn vastgesteld en zijn er naar aanleiding van de overtredingen sancties opgelegd 
en/of hercontroles uitgevoerd? Wat zijn daarvan de resultaten?  

 

Antwoord vragen 1 &2: 

In 2019 heeft er bij 26 bedrijven in de gemeente een energiecontrole plaatsgevonden. Bij 16 van deze 
bedrijven heeft de omgevingsdienst geconstateerd dat er onvoldoende energiebesparende maatregelen zijn 
getroffen en er sprake was van een overtreding van artikel 2.15 van het Activiteitenbesluit milieubeheer.  

 

 



 

2020 

In 2020 zijn tot 26 augustus 20 van de 67 geplande controles uitgevoerd. Dit aantal betreft de planning voor 

de gemeentelijke 5% en de 5% provinciale subsidie. De versterkte uitvoering energiebesparing en 

informatieplicht (‘VUE’) is hierin niet meegenomen (zie ook ad 4). Bij 17 controles is geconstateerd dat niet 

alle maatregelen zijn getroffen.   

 

Hercontroles 

Bij alle bedrijven waar wordt geconstateerd dat artikel 2.15 wordt overtreden wordt een hercontrole 

uitgevoerd. Daarbij worden in 2020 de hercontroles uitgevoerd van de controles uit 2019. De eerste vijf 

hercontroles zijn inmiddels uitgevoerd en de overige elf volgen in het restant van 2020. Vanwege COVID-19 

geven we bedrijven langere hersteltermijnen. De hercontroles naar aanleiding van de controles in 2020 zullen 

daardoor pas eind 2020 of in 2021 plaatsvinden.     

 
Handhaving  

Er zijn in 2019 of 2020 (nog) geen handhavingstrajecten gestart en/ of (vooraankondiging) last onder 

dwangsommen opgelegd. Zoals ook al aangegeven in het kader van de raadsvragen in juni zal de 

omgevingsdienst in 2020 hercontroles uitvoeren om vast te stellen of geconstateerde overtredingen zijn 

verholpen. Daarbij wordt aangesloten bij de landelijke handhavingsstrategie (LHS).  

 

Vraag 3: 

Was/is COVID-19 crisis een belemmering voor fysieke controles? Zo ja, hoe zijn/worden de controles 
uitgevoerd? Is er bijvoorbeeld als alternatief ook op afstand gecontroleerd (bijv. opvragen certificaten, 
energieboekhouding e.d.)  
 
Antwoord 
Door COVID-19 zijn de werkzaamheden stilgevallen tussen 15 maart en medio juni/ juli. In deze periode heeft 
de omgevingsdienst (na overleg met de partners) geen fysieke controles uitgevoerd. Gedurende deze periode 
hebben de energiemedewerkers geëxperimenteerd met controles op afstand. Hierbij is de OD tot de conclusie 
gekomen dat er met energietoezicht op afstand niet kunnen voldoen aan onze eigen kwaliteitseisen. In juni is 
de uitvoering van fysieke energiecontroles geleidelijk weer opgestart. Daarbij houdt de OD rekening met het 
COVID-beleid van bedrijven, worden de RIVM-richtlijnen gevolgd en bezoeken we geen zorginstellingen en 
bedrijven met dieren.   
 
Vraag 4: 
Wat heeft Deventer gedaan met de extra middelen uit de regeling "Versterkte uitvoering energiebesparings- 
en informatieplicht" (1e fase)? Tot hoeveel extra controles leidt dit t.a.v. de 5% van het bedrijvenbestand?  
 
Antwoord 
De VUE is genoemd in het projectplan (tabel 2 in het Uitvoeringsprogramma). Dit betreft additionele middelen 
van het Rijk, waarbij ook Deventer en de provincie Overijssel financieel aan bijdragen. De VUE loopt via 
Rijkswaterstaat, de Omgevingsdienst en twee marktpartijen. Voor de VUE is de onderstaande dienstverlening 
bij Rijkswaterstaat aangevraagd en op basis daarvan kunnen er 36 extra controles worden gedaan:  

  

10. Aanvraag aanvullende dienstverlening*: 

Code Type werkzaamheden Aantal Eenheid 

A1 Administratief onderzoek energiebesparingsplicht 24 Uren 

    

B1 Administratief toezicht informatieplicht 200 Brieven  

C1 Uitvoeren fysiek en administratief toezicht op locatie 18 Gevelcontroles 

D1 Administratieve handhaving informatieplicht 8 Brieven VLOD 

G1 Toezicht bij eenvoudige bedrijven/instellingen 12 Controles 

H1 Toezicht bij complexe bedrijven/instellingen 6 Controles 

* Volgens keuzemenu “Versterkte uitvoering energiebesparings- en informatieplicht 2020” 
(Infomil.nl/energiebesparing) 
 



Ondanks COVID-19 is de verwachting dat deze werkzaamheden in Deventer volledig worden uitgevoerd in 
2020. De voortgang wordt in de loop van het jaar inzichtelijk gemaakt. Indien gewenst is deze informatie 
binnenkort in te zien via https://vue.databank.nl/dashboard/  
 
Vraag 5: 
Heeft de Omgevingsdienst/Deventer een aanvraag ingediend of gaat deze indienen? Welke positieve effecten 
kan extra energietoezicht hebben op de te realiseren inspanningen in Deventer?  
 
Antwoord 
Per 1 september 2020 start Rijkswaterstaat het aanvraagproces voor de 2e intensiveringsronde. De 
Omgevingsdienst IJsselland zal deze aanvraag voor Deventer indienen.  

 
Positief effect in de regio 
De bedrijven in het OD IJssellandgebied waar geconstateerd is dat niet alle maatregelen zijn getroffen, 
kunnen gemiddeld €2.300,- per jaar besparen door de energiebesparende maatregelen te treffen. 
Energietoezicht levert daarmee een positieve bijdrage aan het realiseren van klimaatdoelstellingen en het 
versterken van bedrijven in Deventer. 
 
Vraag 6: 
Is er op basis van alle inspanningen van bedrijven aan te geven hoeveel energie er is bespaard ten opzichte 
van het referentiejaar dat in het Energieplan wordt aangehouden?  
 
Antwoord 
We hebben geen inzicht in alle inspanningen van bedrijven. Wat betreft de verbruikscijfers wordt gewerkt met 
de klimaatmonitor. Daarin zijn de cijfers van 2018 in 2020 bekend. We lopen dus altijd een jaar achter, maar 
dan zijn de cijfers wel goed vergelijkbaar. Deze volgen dus nog. Als eerste indicatie geeft de OD aan dat de  
geschatte potentiële energiebesparing in Deventer door energietoezicht het volgende bedraagt: 
2017: niet inzichtelijk (voor vorming OD) 
2018: 2.150 Gigajoule per jaar 
2019: 3.045 Gigajoule per jaar. 
 
Vraag 7: 
Urgenda heeft een 54-puntenplan opgesteld met tal van maatregelen ("quick wins") om uit het oogpunt van 
besparing een bijdrage te leveren aan de CO2-reductiedoelstelling (25% in 2020) 3.  
Hieronder staan een aantal maatregelen die op korte termijn kunnen leiden tot CO2-besparing bij bedrijven en 
overheid. Kunt u per maatregel aangeven of en zoja, op welke wijze deze aandacht hebben bij het 
energietoezicht en bij het gemeentelijke beleid (uiteraard voor zover binnen de mogelijkheden van de 
gemeentelijke overheid vallend)? Indien een maatregel nog geen aandacht heeft : kan worden aangegeven 
hoe dit bij de omgevingsdienst of in de eigen gemeentelijke dienst aandacht kan krijgen?  
a. 7a. 004 Energie besparen in zorginstellingen. De gemeentelijke overheid kan zorginstellingen stimuleren 

om te doen aan de "Energiestrijd" (een soort competitie tussen zorginstellingen) of hen een voucher te 
geven om een expert een dag door een zorginstelling te laten lopen en alle simpele maatregelen te laten 
nemen die zonder veel geld en energie genomen kunnen worden. Dit kan volgens Urgenda leiden tot 10-
15% besparing in een winterseizoen.  

b. 7b. 005 Energie besparen door uitzetten werkverlichting. Winkels en kantoren laten nog steeds te vaak 
onnodig veel lichten branden na werktijd en in het weekend. Dit kan onder de aandacht worden gebracht 
bij handhavings- of voorlichtingsacties maar geldt natuurlijk ook voor de gemeentelijke gebouwen en 
faciliteiten.  

c. 7c. 008 Koppel aanbestedingen aan energiebesparingsplicht. Bedrijven en instellingen die voldoen aan 
de wettelijke energiebesparingsplicht zouden beloond kunnen worden met opdrachten uit de overheid of 
anderszins als "koploper" in het zonnetje worden gezet.  

d. 7d. 013 Actieplan elektromotoren. Electromotoren verbruiken bijna 70% van de industriele elektriciteit en 
er zijn forse besparingen mogelijk door betere motoren, beter inregelen, frequentieregelingen e.d. Dit kan 
in de "green deals" met bedrijven aan de orde komen.  

e. 7e., 020 Zonnepanelen op overheidsgebouwen. Een overheid die de energietransitie serieus neemt en 
zelfs aan wil jagen, kan zelf besluiten om alle geschikte daken vol te leggen met zonnepanelen. Welk 
potentieel heeft de gemeente Deventer? Ps: dit geldt natuurlijk ook voor geluidwallen binnen de 
gemeentegrenzen, bijv. ter hoogte van de A1 Colmschate.  

https://vue.databank.nl/dashboard/


f. 7f. 024 Ledverlichting bij bedrijven en kassen. Er is in de TK een motie aangenomen die LED-verlichting 
in bedrijven gaat verplichten en de overheid de opdracht geeft om zelf het goede voorbeeld te geven. 
Wordt dit bij de handhaving reeds gecontroleerd of hoe worden bedrijven voorgelicht ?  

g. 7g. 046 Doe de deur dicht. Open winkeldeuren in de winter verliezen enorm veel energie. Gemeenten 
hebben zelf de mogelijkheid om winkeliers te vragen (of dwingen) om de deuren dicht te houden. Ook 
veel andere bedrijven hebben de deur open terwijl met luchtgordijnen energie kan worden bespaard.  

h. 7h. Deze lijst is niet limitatief bedoeld. In hoeverre heeft het college andere extra maatregelen naar 
aanleiding van het puntenplan overwogen?  

 
Antwoord 
Bij de controles door de omgevingsdienst worden bedrijven geïnformeerd over aanvullende 
energiebesparingsmogelijkheden. Hiermee wordt een beperkt aantal bedrijven bereikt. De gemeente heeft 
geen aanvullende acties naar bedrijven, winkeliers en instellingen uitgevoerd om de quick wins uit het 54-
puntenplan onder de aandacht te brengen.  
 
Wij erkennen dat op bedrijfsniveau de door Urgenda aangedragen maatregelen zinnige quick wins zijn 
waarmee energie kan worden bespaard. Met onze partners (o.a. DEP en Deventer kring van werkgevers) 
zullen wij bespreken hoe wij via bestaande kanalen en op pragmatische wijze het 54-puntenplan onder de 
aandacht kunnen brengen. 
 
Vraag 8: 
In het Energieplan staat dat de gemeente Deventer in het tweede kwartaal 2020 een convenant gaat afsluiten 
met de grootste energieverbruikers in Deventer. Zonder op de rapportage aan de raad vooruit te lopen: op 
welke wijze worden de resultaten van de handhaving op de energiebesparing daarbij betrokken? Wanneer 
wordt de raad geïnformeerd over het afsluiten van dit convenant? 
 
Antwoord 
Voor de energietransitie bij bedrijven wordt al langere tijd samengewerkt door gemeente (economie en 
energie) en bedrijfsleven. Daarbij wordt veel verder gekeken dan de wettelijke verplichtingen/energietoezicht.  
De samenwerking, die vooral via het Deventer Economisch Perspectief plaatsvindt, werpt haar vruchten af:  
• Een koplopergroep van grote bedrijven (o.a. Ardagh, Krehalon en Auping) ism de provincie Overijssel die 

binnen de provincie dergelijke grote bedrijven verbindt. 
• Vanuit het project “toekomstbestendige bedrijventerreinen” zijn meerdere lijnen met het bedrijfsleven (incl 

de grote bedrijven) ontstaan: Asfaltcentrale (verduurzaming bedrijfsproces, gebruik restwarmte en 
waterstof), Vos Transport (mobiliteitsoplossingen), Van Dorp Installaties (warmtetransitie op de 
bedrijventerreinen). 

• Door Witteveen en Bos wordt een project getrokken om groene waterstof in Deventer te gaan produceren 
(met subsidie van Overijssel) in overleg met een aantal genoemde bedrijven en anderen. 

• Onder leiding van Parkmanagement Deventer wordt gewerkt aan een grootschalige uitrol van opwek van 
zonne-energie op daken van bedrijven 

• Op A1 bedrijventerrein worden afspraken gemaakt met te vestigen bedrijven over bereidheid voor 
realisatie van opwek van energie. 

• BYK Cera en Gezondheidsdienst voor dieren gaan biogas afnemen van Oxe Geeft Gas. Dit kan het begin 
zijn van een groter netwerk van bedrijven 

 
In al deze gevallen is onze strategie om te komen tot een intensieve samenwerking met bedrijven en vanuit 
onze facilitaire rol ontwikkelingen te stimuleren en ondersteunen. In de praktijk blijkt dat daarvoor geen 
convenant nodig is, wel een structurele langdurige samenwerking met commitment. 
 
 
Burgemeester en wethouders van de gemeente Deventer, 
de secretaris, de burgemeester, 

 
 
 
 
 

M.A. Kossen R.C. König 
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